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Protokół nr XLII 

Z obrad XLII sesji Rady Gminy Michałowice odbytej w dniu 12 kwietnia 2022 roku w siedzibie 

Urzędu Gminy w Regułach przy ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w trybie zdalnym. 

Stan rady – 15 radnych, w sesji uczestniczyło 14 radnych. 

Ad. pkt.1 

Przewodnicząca Pani Beata Rycerska powitała wszystkich uczestników sesji w trybie zdalnym. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie obecności radnych. 

OBECNY: 15 

NIEOBECNY: 0 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-

Budka, Anna Kamińska, Paweł Kordys ,Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, 

Agnieszka Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNY (0),  

Pani Beata Rycerska poinformowała, że w sesji będzie uczestniczyło 15 radnych, w związku z czym 

rada może podejmować uchwały.  

Pani Wójt zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

upoważnienia Wójta Gminy Michałowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz 

wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań, związanych z pomocą obywatelom Ukrainy 

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Pani Beata Rycerska zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice. 

Pani Anna Kamińska zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad XLII sesji podpunktu 5, tzn. projektu 

Uchwały dotyczącego wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Michałowice, uzasadniając, że 

przedłożony projekt uchwały jest identyczny w treści z projektem uchwały złożonym na poprzedniej 

sesji Rady Gminy, i który został odrzucony podczas głosowania nad nim.  

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie upoważnienia Wójta Gminy Michałowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej 

oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Za przyjęciem -     15    

Przeciw                -    0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni             -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (0),  

Wniosek został przyjęty.  

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie rozszerzenia porządku obrad o projekt 

rozpatrzenia skargi na Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice. 

Za przyjęciem     - 15   
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Przeciw                -   0 

Wstrzymało się  -   0 

Brak głosu           -   0 

Nieobecni            -   0 

Wyniki imienne:  

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (0),  

Wniosek został przyjęty.  

Pan Jarosław Hirny-Budka odnosząc się do wniosku pani Anny Kamińskiej, wyraził sprzeciw w 

sprawie zdjęcia w/w podpunktu z porządku obrad. Zauważył, że zaistniały nowe okoliczności, które 

uzasadniają procedowanie tej uchwały na obecnej sesji. Są nimi wypowiedzi i stanowisko 

wypowiadane przez przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy na posiedzeniu wspólnych komisji 

w dniu 11-go kwietnia b.r. jak i  stanowisko Młodzieżowej Rady na niepodjętą uchwałę na 

poprzedniej sesji Rady Gminy. Przypomniał, że Młodzieżowa Rada podtrzymała swoje stanowisko 

dotyczące wskazania pani Katarzyny Łopaty na swojego opiekuna i na ostatnim posiedzeniu 

wspólnych komisji, zostało to uzasadnione. Stwierdził, że mimo, iż Rada Gminy nie wybrała pani 

Katarzyny Łopaty na opiekuna Młodzieżowej Rady, to młodzieżowi radni podtrzymują swoje 

stanowisko i ze względu na szacunek do tego ciała, które ma prawo do podejmowania swoich uchwał 

i swoich decyzji, Rada Gminy powinna się z tym wnioskiem ponownie zapoznać i go rozpatrzyć. 

Dodał, że w innym przypadku, będzie to brzydkie wskazanie Młodzieżowej Radzie, gdzie jest ich 

miejsce. 

Pani Joanna Kowalczyk powiedziała, że w jej ocenie, propozycja zdjęcia w/w podpunktu z porządku 

obrad jest ucieczką przed uzasadnieniem takiego głosowania. Przypomniała, że na ostatnim 

posiedzeniu wspólnych komisji, młodzież wypowiedziała swoje zdanie, przedstawiła swoje 

stanowisko w kwestii wskazania opiekuna Młodzieżowej Rady, a osoby mające wątpliwości co do 

wyboru młodzieżowych radnych, nie zadały im żadnego pytania i wstrzymały się od głosu. 

Podkreśliła, że nie ma żadnych przyczyn proceduralnych, dlaczego nie można byłoby potwierdzić 

wyboru dokonanego przez Młodzieżową Radę Gminy. Zauważyła, że w związku z powyższym, osoby 

głosujące za zdjęciem w/w uchwały, są winne wyjaśnienia młodzieżowym radnym swojego 

stanowiska. 

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie zdjęcia z porządku obrad podpunktu 5 w pkt 2, 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy 

Michałowice. 

Za przyjęciem      - 8 

Przeciw                 - 7 

Wstrzymało się   - 0 

Brak głosu            - 0 

Nieobecni            -  0 

Wyniki imienne:  

ZA (8) Elżbieta Biczyk, Joanna Chilarska, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, Katarzyna Parzyńska, Anna Wyszomirska 
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Przeciw (7) Beata Rycerska, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Jarosław Hirny-Budka, Joanna 

Kowalczyk, Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk 

Wniosek został przyjęty. 

Wobec zgłoszonych wniosków, porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  

1. Sprawy porządkowe. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmieniającej Uchwałę Nr XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 

2021 r. w sprawie Budżetu Gminy Michałowice na rok 2022, 

2) zmieniającej Uchwałę  Nr XXXIV/374/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lipca 

2021 r. w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Michałowice na 

rok szkolny 2021/2022, 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Michałowice obszaru położonego miedzy ul. Wiejską a torami WKD na terenie 

obrębu geodezyjnego Reguły, 

4) przyjęcia Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” zrealizowanego 

w ramach projektu pod nazwą „Poprawa jakości powietrza na terenie ZIT WOW” przez 

budowę parkingu „ Parkuj i Jedź”, 

5) zmieniającej, Uchwałę Nr XXXII/362/2021 rady Gminy Michałowice z dnia 31 maja 2021 

roku w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy Michałowice, 

6) upoważnienia Wójta Gminy Michałowice do dokonywania zmian w uchwale 

budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z 

pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa, 

7) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice, 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z miedzy sesyjnej działalności za okres od 1-go marca 

2022 roku do 30 marca 2022 roku 

4. Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

6. Sprawy wniesione.  

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad XLII sesji Rady Gminy Michałowice z 

autopoprawką. 

Za przyjęciem     -   14 

Przeciw                 -   1 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -  0 

Nieobecni            -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

PRZECIW (1) Maciej Polarczyk 

BRAK GŁOSU (0)  

NIEOBECNI (0) 

Porządek obrad XLII sesji Rady Gminy Michałowice z autopoprawką został przyjęty. 

Ad. pkt 2.1 



 

4 

 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr 

XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie Budżetu Gminy 

Michałowice na rok 2022. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały z autopoprawką. Następnie przedstawiła prezentację pt. „ Działaj 

dla klimatu. Inicjatywy podnoszące świadomość ekologiczną w szkołach w gminach Brwinów i 

Michałowice w partnerstwie z Sandgerdi Elementary School z Islandii” 2022-2023. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 4 głosy, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 3 głosy.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 2 głosy, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 5 głosów, „brak głosu” – 1 

głos. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 2 głosy, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 4 głosy. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, czy istnieje groźba zwiększenia budżetu na część edukacyjną, skoro  

teraz zwiększany jest budżet na część inwestycyjną. 

Pani Wójt odpowiedziała, że na obecną chwilę,  nie widzi takiej potrzeby. 

Pani Joanna Kowalczyk zapytała, gdzie wymienione w projekcie nawierzchnie, będą zlokalizowane, 

czy to będzie przed szkołą czy wśród sosen, gdzie niedawno był dobudowany plac zabaw, który jest 

neutralny dla drzew. 

Pani Wójt zaprosiła wszystkich radnych i sołtysów do Urzędu w celu zapoznania się z dokumentacją 

tego projektu na etapie składania wniosku. Poinformowała, że ta dokumentacja była 

przygotowywana przez projektanta i na jej podstawie zostały wykonywane kosztorysy. 

Poinformowała o możliwości zobaczenia zaprojektowanych elementów, stwierdzając, że nie jest to 

ostateczny projekt, tylko koncepcje złożone do wniosku o dotacje z polem do manewru oraz dyskusji. 

Pani Anna Kamińska zapytała, jaka jest szacowana wielkość nadwyżki budżetowej z roku 2021. 

Pani Anna Jankowska odpowiedziała, że nadwyżka za rok ubiegły, wynosi ponad 26 000 000zł. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę Nr 

XXXVIII/420/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 16 grudnia 2021 r. w sprawie Budżetu Gminy 

Michałowice na rok 2022 z autopoprawką. 

Za                            -  14 

Przeciw                  -  0 

Wstrzymało się    -  1 

Brak głosu             -  0 

Nieobecni              -  0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (0) 

WSTRZYMAŁO SIĘ (1) Katarzyna Parzyńska, 

NIEOBECNI (0),  

Uchwała Nr  XLII/457/2022 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. pkt 2.2 
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Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej Uchwałę  Nr 

XXXIV/374/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lipca 2021 r. w sprawie ustalenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 2021/2022. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej Uchwałę  Nr XXXIV/374/2021 Rady Gminy Michałowice z dnia 22 lipca 2021 r. 

w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Michałowice na rok szkolny 

2021/2022. 

Za                            - 15 

Przeciw                  -  0 

Wstrzymało się    -  0 

Brak głosu             -  0 

Nieobecni              -  0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Anna Kamińska, 

Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna Parzyńska, 

Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/458/2022 stanowi załącznik do protokołu.     

Ad. pkt 2.3    

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice obszaru położonego 

miedzy ul. Wiejską a torami WKD na terenie obrębu geodezyjnego Reguły. 

Pani Wójt wskazała do omówienia projektu uchwały Z-cę Wójta panią Annę Fabisiak. 

Pani Anna Fabisiak omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 2 głosy.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 3 głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 2 głosy. 

Pani Anna Kamińska zapytała przez kogo będzie realizowany nowy plan, czy przez pracowników 

urzędu czy przez zlecenie zewnętrzne. 

Pani Anna Fabisiak odpowiedziała, że plan będzie realizowany przez pracowników urzędu. 

Pani Anna Kamińska podsumowała, że nie potrafi złapać logiki i rozsądku w procedowaniu tego 

projektu. Z jednej strony złożona została skarga kasacyjna odrzucając postanowienie sądu w całości, z 

drugiej strony, gmina przystępuje do nowego planu, bez drastycznych zmian czyli gmina idzie w tym 
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samym kierunku. Stwierdziła, że jej zdaniem, po raz kolejny stworzony został chaos i bałagan prawny. 

Zapowiedziała, że jeśli działania Gminy względem właścicieli, będą nieczytelne i niejasne, to ona się 

nie zgadza na takie procedowanie i nie będzie brała udziału w głosowaniu nad powyższym projektem.   

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Michałowice obszaru położonego miedzy ul. Wiejską a torami WKD na terenie obrębu 

geodezyjnego Reguły. 

Za                            -   9 

Przeciw                  -   0 

Wstrzymało się    -   1 

Brak głosu             -   5 

Nieobecni              -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, Joanna Kowalczyk, 

Edward Kozłowski, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (1) Katarzyna Parzyńska, 

BRAK GŁOSU (5) Elżbieta Biczyk, Anna Kamińska, Paweł Kordys, Adriana Król-Popiel, Agnieszka 

Paradowska, 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/459/2022 stanowi załącznik do protokołu.         

Ad. pkt 2.4 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu bezpłatnego 

parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” zrealizowanego w ramach projektu pod nazwą „Poprawa 

jakości powietrza na terenie ZIT WOW” przez budowę parkingu „ Parkuj i Jedź”. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. 

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 8 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie przyjęcia Regulaminu bezpłatnego parkingu w systemie „Parkuj i Jedź” zrealizowanego w 

ramach projektu pod nazwą „Poprawa jakości powietrza na terenie ZIT WOW” przez budowę 

parkingu „ Parkuj i Jedź”. 

Za                           -  14 

Przeciw                 -    0 

Wstrzymało się   -    0 

Brak głosu            -    1 

Nieobecni            -    0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski ,Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 
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BRAK GŁOSU (1) Agnieszka Paradowska, 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/460/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 2.5 

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie zmieniającej, Uchwałę Nr 

XXXII/362/2021 rady Gminy Michałowice z dnia 31 maja 2021 roku w sprawie nadania nazw ulicom 

położonym na terenie Gminy Michałowice. 

Pani Wójt omówiła projekt uchwały. Poinformowała, że ulica Piotrusia Pana ciągnie się od ul. Kuchy 

do ul. Przytorowej w formie łamanej. Nadmieniła, że część nieruchomości, przylegającej do ulicy 

Kuchy ma adresy ul. Kuchy i mieszkańcy tych nieruchomości zwrócili się do Urzędu Gminy z 

wnioskiem, aby pozwolić im na zachowanie starych adresów. Powodem wniosku jest fakt, że zmiana 

dokumentów osobistych oraz firmowych, byłaby dla nich pracochłonna, obciążająca ich budżety i 

niezasadna. Dodała, że Gmina przychyliła się do tego wniosku i wobec powyższego, proponowana 

jest zmiana nazw w ten sposób, że ul. Piotrusia Pana ma przebieg tylko od ul. Przytorowej.  

Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos, „brak głosu” – 2 

głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 6 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów, „brak głosu” – 1 głos. 

Wobec braku pytań i głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w 

sprawie zmieniającej, Uchwałę Nr XXXII/362/2021 rady Gminy Michałowice z dnia 31 maja 2021 

roku w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy Michałowice. 

Za                             -  15 

Przeciw                   -   0 

Wstrzymało się     -   0 

Brak głosu              -   0 

Nieobecni              -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/461/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

Pani Joanna Chilarska podziękowała Radzie Gminy za przyjęcie powyższej uchwały i postąpienie 

zgodnie z prośbą mieszkańców. 

 Ad. pkt 2.6  

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Michałowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej 

w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Pani Wójt  omówiła projekt uchwały.  
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Pan Jarosław Hirny-Budka przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

poinformował, że opinia komisji była pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało 

się” – 0 głosów.  

Pani Joanna Kowalczyk przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna: „za” – 5 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos, „brak głosu” – 2 

głosy. 

Pan Marek Biskot przewodniczący Komisji Spraw Społecznych poinformował, że opinia komisji była 

pozytywna: „za” – 7 głosów, „przeciw” – 0 głosów, „wstrzymało się” – 0 głosów. 

Pani Anna Kamińska zwracając się do pani Wójt, zapytała czy środki otrzymywane z budżetu państwa 

są dedykowane na konkretne zadania, czy jest utworzony nowy fundusz. 

Pani Wójt odpowiedziała, że został utworzony nowy fundusz dotyczący osób, które uciekły przed 

wojną z Ukrainy. Środki, które otrzymała gmina, są przeznaczone tylko na wypłaty stawek dziennych 

związanych z wyżywieniem i zakwaterowaniem osób. 

Pani Anna Kamińska stwierdziła, że chodziło jej o to, że środki przeznaczone są na ten cel. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Michałowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej 

w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Za                           -  15 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni             -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/462/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 2.7  

Przystąpiono do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice. 

Pani Joanna Chilarska przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że skarga była rozpatrywana 

prze Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Oznajmiła, że Rada Gminy uznała się za niewłaściwą 

rozpatrywania w/w skargi. Poinformowała, iż rada gminy, w § 2 proponowanej ustawy, wskazała jako 

właściwe do orzekania w sprawie zarzutów zawartych w skardze, w zakresie zachowań noszących 

znamiona mobbingu - Sąd Rejonowy dla Warszawy Żoliborza w Warszawie VII Wydział Pracy i 

Ubezpieczeń Społecznych oraz w zakresie zachowań noszących znamiona przestępstwa opisanego w 

art.190a kk – Prokuraturę Rejonową w Pruszkowie. Dodała, że na podstawie art. 231, Komisja 

wskazała powyższe organy, jako właściwe do zajęcia się w/w sprawą i zdarzeniami, które zostały 

opisane w skardze. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 

Centrum Usług Wspólnych Gminy Michałowice. 

Za                           -  15 

Przeciw                 -   0 
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Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   0 

Nieobecni             -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Adriana Król-Popiel, Katarzyna 

Parzyńska, Maciej Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

NIEOBECNI (0)  

Uchwała Nr XLII/463/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie Wójta Gminy Michałowice z międzysesyjnej działalności za okres  od 1-go 

marca 2022 roku do 30 marca 2022 roku. 

Pani Anna Kamińska odnosząc się  do sprawozdania z zakresu geodezji i rolnictwa, konkretnie do 

podpisania umów dzierżawy świetlic w Regułach, Sokołowie, Pęcicach Małych, Komorowie Wsi, 

zapytała, z jakimi podmiotami są te dzierżawy podpisane i dlaczego są to dzierżawy a nie zwykłe 

umowy najmu. 

Pani Renata Suliga odpowiedziała, że wszystkie umowy dotyczące najmu świetlic, to umowy 

dzierżawy na zorganizowanie imprez komercyjnych przez mieszkańców Gminy. Są to umowy 

odpłatne i nazywają się dzierżawami, gdyż wraz z lokalem jest dzierżawiony  grunt. 

Pani Anna Kamińska zapytała, czy tylko z tego powodu, że jest dzierżawiony grunt, to jest to 

dzierżawa. 

Pani Renata Suliga wyjaśniła, że nazwa „umowa dzierżawy” jest wpisywana dlatego, że mieszkańcy, 

wydzierżawiają odpłatnie od Gminy grunt oraz wydzierżawiają lokal wraz z gruntem. Dodała, że 

umowy najmu podpisywane są wyłącznie na lokale znajdujące się w budynku urzędu gminy, w 

których znajdują się farby, bank czy poczta. Wszystkie inne zawierane umowy, są umowami 

dzierżawy. 

Pani Anna Kamińska dopowiedziała, że umowa dzierżawy pozwala na czerpanie korzyści z samej 

dzierżawy. 

Pani Renata Suliga sprecyzowała, że wszystkie umowy zawierane są na imprezy organizowane przez 

mieszkańców. Dodała, iż Gmina nie ma informacji czy to są to imprezy handlowe, tylko, że to są 

imprezy okolicznościowe  

Ad. pkt 4 

Informacje i komunikaty Wójta Gminy. 

Pani Wójt poinformowała, że gmina otrzymała ostateczne pozwolenie na budowę przedszkola w 

Michałowicach. W związku z tym to daje możliwość procedowania dalej i rozpisania przetargu. 

Wyraziła nadzieje, że jeszcze w tym roku będzie można realizować plan, który jest uwzględniony w 

budżecie tego roku jak i w WPF-ie na lata kolejne. 

Ad. pkt 5 

Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 

Pani Beata Rycerska poinformowała, że od ostatniej sesji nie wpłynęły żadne pisma do Biura Rady 
natomiast wpłynął wniosek od pani Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Pani Joanna Chilarska poprosiła Przewodniczącą Rady o odczytanie wniosku. 
Pani Beata Rycerska odczytała Wniosek pani Chilarskiej dotyczący zlecenia komisji rewizyjnej 
przeprowadzenia postepowania wyjaśniającego w sprawie informacji zawartych w piśmie złożonym 
do Biura Rady w dniu 4 kwietnia 2022 roku. 
Przystąpiono do głosowania w/w wniosku. 
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Za                           -  14 

Przeciw                 -   0 

Wstrzymało się   -   0 

Brak głosu            -   1 

Nieobecni             -   0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Elżbieta Biczyk, Marek Biskot, Magdalena Bronisz, Joanna Chilarska, Jarosław Hirny-Budka, 

Anna Kamińska, Paweł Kordys, Joanna Kowalczyk, Edward Kozłowski, Katarzyna Parzyńska, Maciej 

Polarczyk, Agnieszka Paradowska, Beata Rycerska, Anna Wyszomirska 

BRAK GŁOSU (1) Adriana Król-Popiel, 

NIEOBECNI (0)  

Wniosek został przegłosowany. 

Ad. pkt 6 

Sprawy wniesione.  

Pani Beata Rycerska poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy. 

Pan Mateusz Pietrzak zwracając się do Rady Gminy, powiedział, że Młodzieżowej Radzie jest 
niezmiernie przykro, iż Rada Gminy odrzuciła wniosek młodzieżowych radnych o tym, żeby pani 
Katarzyna Łopata pełniła funkcję opiekuna Młodzieżowej Rady. Powiedział, że była to decyzja 
młodzieżowych radnych, że dwa razy była przez młodzież ustalana i dwa razy 100% młodzieżowych 
radnych powiedziało, że jest za tym wyborem. Podziękował osobom, które były po stronie 
Młodzieżowej rady i starały się wpłynąć na decyzje reszty radnych. Przypomniał, iż po zmianie 
przepisów przez sejm, decyzja w powyższej sprawie należała do młodzieży i mimo to, nie została 
uwzględniona. Wyraził zawód, że radni nie wykorzystali szansy i nie zapytali Przewodniczącego 
Młodzieżowej Rady o różne sprawy, które były niejasne. Przypomniał, że podczas obrad Komisji w 
dniu 11 kwietnia b.r. Przewodniczący był do dyspozycji. Były głosy „za” i głosy „wstrzymujące się”. 
Powiedział, że nie rozumie osób, które wstrzymywały się od głosu i nie pytały o różne niejasności, 
które mogły się pojawić. 
Pani Beata Rycerska podziękowała Panu Mateuszowi Pietrzakowi, dodając, że była na ostatniej sesji 
Młodzieżowej Rady Gminy i cytując głos innego młodego radnego: „Rada dorosłych chyba nas nie lubi 
i dlatego nam to zrobiła ”. 
Pan Mateusz Pietrzak dodał, że próbował, pomiędzy ostatnią komisją a obecną sesją, postawić się w 
sytuacji Rady Gminy. Stwierdził, że gdyby dostał na papierze jedno nazwisko ustalane kilkukrotnie, to 
wiedziałby, że Młodzieżowa Rada jest zdeterminowana do tego, aby wskazana osoba pełniła 
określoną funkcję. Powiedział, że młodzieżowi radni nie wybrali dwóch czy trzech osób, tylko tą 
jedną. Powtórzył, że tego nie rozumie i podziękował.  
Pani Anna Kamińska zwracając się do Przewodniczącej, zapytała o powód zdalnych spotkań i w jakim 
trybie Rada będzie procedować w przyszłości, zdalnym czy stacjonarnym. 
Pani Beata Rycerska odpowiedziała, że następna sesja będzie na pewno stacjonarna. 
Pani Anna Kamińska zapytała o tryb procedowania komisji. 
Pani Beata Rycerska odpowiedziała, że komisje pozostawia do decyzji Przewodniczących Komisji. 
Pani Anna Kamińska zwracając się do pani mecenas, poprosiła o przedstawienie w zrozumiałych 
słowach procedurę. Ponieważ w jej ocenie, nie wszyscy wiedzą, że organem skarżącym przed Sądami 
Administracyjnymi jest Rada Gminy reprezentowana przez Wójta Gminy Michałowice. Stwierdziła, że 
jest to trudna konstrukcja prawna, na którą Rada nie ma wpływu. Zaakceptowała, że takie jest prawo 
i tak to funkcjonuje. Zauważyła, że czytając pisma, w których są stwierdzenia: „w ocenie Rady Gminy 
Michałowice skarga zasługuje na oddalenie”, poczuła dyskomfort, że Rada nie miała informacji o 
przesyłaniu tego typu pism w imieniu rady. Zasugerowała, żeby radni, dostawali informację, że Rada 
Gminy reprezentowana jest przez wójta. 
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Pani Joanna Domańska  wyjaśniła, że sprawy w Sądzie Administracyjnym mogą być inicjowane przez 
różne podmioty. Może być skarżona Uchwała Rady Gminy, wtedy gmina jest organem, którego akt 
został zaskarżony lub gmina sama może być skarżącym. Jeśli gmina skarży rozstrzygnięcie nadzorcze 
Wojewody czy Regionalnej Izby Obrachunkowej, wówczas Rada podejmuje Uchwałę o wniesieniu 
skargi na takie rozstrzygnięcie ale zgodnie z art.31 ustawy o samorządzie gminnym „ wójt kieruje 
bieżącymi sprawami gminy oraz reprezentuje ją na zewnątrz”. Poinformowała, że skarżonymi aktami 
czy czynnościami są nie tylko uchwały ale również może być zaskarżone zarządzenie wójta czy inna 
czynność wykonywana przez organ wykonawczy, który podlega zgodnie z ustawą, postępowaniu 
przed sądem administracyjnym. Zauważyła, że w  kwestii, kto jest właściwy do reprezentowania 
gminy, która ma organ stanowiący i organ wykonawczy, niejednokrotnie wypowiadały się sądy, bo to 
one mają do czynienia na co dzień ze sprawami reprezentacji gmin. Oświadczyła, że według 
orzecznictwa organem reprezentującym gminę, niezależnie od tego, czyj akt zostaje zaskarżony, jest 
wójt. Wójt udziela pełnomocnictwa profesjonalnemu pełnomocnikowi do sporządzania pism 
zajmowanego stanowiska. Spotkała się z orzeczeniem Naczelnego Sądu Administracyjnego, który 
orzekł, że jedynie w kategorii spraw immanentnie związanych z radą, to rada jest właściwa do 
reprezentowania. Nadmieniła, że uchwałą, gdzie właściwa do reprezentowania jest rada, może być 
kwestia uchwał w sprawie wynagrodzenia wójta. Wynagrodzenie wójta jest ustalane prze radę i wójt 
nie może reprezentować gminy w sprawie uchwały ustalającej jego wynagrodzenie. Poinformowała, 
że sama niejednokrotnie reprezentowała gminę w sprawie skarg na uchwały, akty czy inne czynności. 
Dodała, że wnosiła skargi po upoważnieniu przez Radę Gminy na rozstrzygnięcia nadzorcze i do tej 
pory nigdy nie było praktykowane uzgadnianie z radą kierunku, w jakim ma toczyć się obrona czy linia 
zaskarżenia. 
Pani Anna Kamińska powiedziała, że ma świadomość konstrukcji prawnej, że wszystkie skargi wnosi 
wójt. Powiedziała, że w dzisiejszych czasach dostęp do dokumentów publicznych poprzez wniosek, 
jest szybki i łatwy a są mieszkańcy, którzy wyciągają te dokumenty i potem dyskutują, dlaczego radny 
nie wie o danej kwestii. Zwróciła się z prośbą do pani Wójt o pisemną informację w formie 
zestawienia, jakie były sprawy, w których pani Wójt występowała jako reprezentant Rady Gminy, 
jakie było rozstrzygniecie tych spraw, czy one są w trakcie czy zakończone. 
Pani Wójt odpowiedziała, że urząd przygotuje takie zestawienie. 
Pan Maciej Polarczyk nawiązując do sprawy wyboru opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy, 
przypomniał, że głównym zarzutem, w pełni uzasadnionym był zarzut braku doświadczenia 
samorządowego u kandydata na opiekuna. Pogratulował szybkiej szkoły samorządności i demokracji, 
które Radni na obecnej sesji pokazali. Powiedział, że jest mu wstyd, że należy do takiej Rady. 
Pan Jarosław Hirny-Budka zwracając się do pani Wójt, zapytał czy jest już znany kolejny termin 
kolejnego kroku w procedurze uchwalenia uchwały krajobrazowej. 
Pani Wójt odpowiedziała, że Gmina jest na etapie rozstrzygania uwag. Wykonawca ma Gminie 
przedstawić ostatnią pulę rozstrzygniętych uwag w krótkim terminie i wtedy Rada zostanie 
poinformowana. 
Pan Jarosław Hirny –Budka zwracając się do pani Przewodniczącej Rady, wyraził swoje 
rozczarowanie faktem, że przyjęła się praktyka na posiedzeniach Rady Gminy, iż część uczestników 
bardzo szybko opuszcza posiedzenie po sprawdzeniu listy obecności. Stwierdził, że tworzy to 
wrażenie przyjścia, żeby się podpisać na liście obecności i mieć uprawnienie do pobierania diety. 
Uczestnicy ci, nie wykazują zainteresowania dalszym przebiegiem obrad, gdzie są poruszane sprawy 
dotyczące jednostek gminy, w których ci państwo mogliby wziąć udział zgodnie ze swoimi 
kompetencjami, wynikającymi ze statutu. Zastanowił się, czy jest to zgodne z prawem, bo taką 
praktykę przyjęto. Zauważył, że jest to praktyka godna potępienia. Powiedział, że wszyscy radni 
powinni brać aktywny udział do końca posiedzeń i to powinna być dobra praktyka, do której zachęca. 
Pani Beata Rycerska stwierdziła, że powinna sprawdzać listę obecności na koniec posiedzenia. 
Pan Edward Kozłowski zwracając się do Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Gminy, powiedział, że  
jest mu bardzo przykro. Zauważył, Młodzieżowa Rada Gminy istnieje od kilku lat i młodzież zaczęła się 
angażować w sprawy społeczne. Powiedział, że to Radę Gminy bardzo cieszyło i cieszy, że młodzi 
radni dalej tak fajnie działają i próbują coś zrobić na rzecz młodej społeczności. Zwrócił się z prośbą 
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do Przewodniczącego o przekazanie młodym radnym, aby się nie poddawali. Powiedział, że zdarzają 
się takie przypadki ale trzeba iść do przodu z głową do góry. 
 
 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady pani Beata Rycerska zamknęła 

obrady XLII sesji Rady Gminy Michałowice.  

 

 

 


